
PRILA 5% Cream 
Lidocaine 2.5% w/w 
Prilocaine 2.5% w/w

Read all of this leaflet carefully before you start taking this medicine 
because it contains important information for you.
• Keep this leaflet. You may need to read it again.
• If you have any further questions, ask your doctor, pharmacist, or nurse.
• This medicine has been prescribed for you only. Do not pass it on to others. 
It may harm them, even if their signs of illness are the same as yours.
• If you get any side effects, talk to your doctor, pharmacist, or nurse. This 
includes any possible side effects not listed in this leaflet. See section 4.

What is in this leaflet:
1. What Prila Cream is and what it is used for
2. What you need to know before you use Prila Cream
3. How to use Prila Cream
4. Possible side effect
5. How to store Prila Cream
6. Further information

 1. What Prila Cream is and what it is used for.

PRILA Cream contains two Active substance called lidocaine and prilocaine. 
These belong to a group of medicines called local anaesthetics. PRILA 
Cream works by numbing the surface of the skin for a short time. It is put on 
the skin before certain medical procedures. This helps to stop pain on the 
skin, however you may still have the feelings of pressure and touch. 
Adults, Adolescents and Children 
It can be used to numb the skin before:
• Having a needle put in (for example, if you are having an injection or a 
blood test).
• Minor skin operations.
Adults and Adolescents
It can also be used:
• To numb the genitals before:
o Having an injection.
o Medical procedures such as removal of warts.
A doctor or nurse should apply PRILA Cream on the genitals.
Adults
It can also be used to numb the skin before:
• Cleansing or removal of damaged skin of leg ulcers.
For other purposes than application to intact skin, the product should be 
used only upon recommendation of a doctor, nurse or pharmacist.

 2. What you need to know before you use Prila Cream.

Do not use PRILA Cream:
• if you are allergic to lidocaine or prilocaine, other similar local anaesthetics 
or any of the other ingredients of this medicine (listed in section 6).
Warnings and precautions
Talk to your doctor, pharmacist or nurse before using PRILA Cream:
• if you or your child have a rare inherited illness that affects the blood called 
‘glucose-6-phosphate dehydrogenase deficiency’.
• if you or your child have a problem with blood pigment levels called 
“methaemoglobinaemia”.
• Do not use PRILA Cream on areas with skin rash, cuts, grazes or other 
open wounds, with the exception of a leg ulcer. If any of these problems are 
present, check with your doctor, pharmacist or nurse before using the cream.
• if you or your child have an itchy skin condition called ‘atopic dermatitis’, a 
shorter application time may be sufficient. Application times of longer than 30 
minutes may result in an increased incidence of local skin reaction (see also 
section 4 “Possible side effects”).
• if you take particular products for heart rhythm disorders (class III 
antiarrhythmics, such as amiodarone). In that case the doctor will monitor 
your heart function.
Due to the potentially enhanced absorption on the newly shaven skin, it is 
important to follow the recommended dosage, skin area and application time.
Avoid getting PRILA Cream in the eyes, as it may cause irritation. If you 
accidentally get PRILA Cream in your eye, you should immediately rinse 
it well with lukewarm water or salt (sodium chloride) solution. Be careful to 
avoid getting anything in your eye until feeling returns.
PRILA Cream should not be applied to an impaired eardrum.
When you use PRILA Cream before being vaccinated with live vaccines (e.g. 
tuberculosis vaccine), you should return to your doctor or nurse after the 
time period requested to follow-up the vaccination result.
Children and adolescents
In infants/newborn infants younger than 3 months a transient, clinically 
not relevant increase in blood pigment levels “methaemoglobinaemia” is 
commonly observed up to 12 hours after PRILA Cream is put on.
The effectiveness of PRILA Cream when drawing blood from the heel of 
newborn infants or to provide adequate analgesia for circumcision could not 
be confirmed in clinical studies.
PRILA Cream should not be applied to the genital skin (e.g. penis) and 
genital mucosa (e.g. in the vagina) of children (below 12 years of age) owing 
to insufficient data on absorption of active substances.
PRILA Cream should not be used in children younger than 12 months of 
age who are being treated at the same time with other medicines that affect 
blood pigment levels “methaemoglobinaemia”. (e.g. sulphonamides, see also 
Section 2 Other medicines and PRILA Cream).
PRILA Cream should not be used in preterm newborn infants.
Other medicines and PRILA Cream
Tell your doctor, pharmacist or nurse if you are using/ taking, have recently 
used / taken or might use
/take any other medicines. This includes medicines that you buy without a 
prescription and herbal medicines. This is because PRILA Cream can affect 
the way some medicines work and some medicines can have an effect on 
PRILA Cream.
In particular, tell your doctor, pharmacist or nurse if you or your child have 
recently used or been given any of the following medicines:
• Medicines used to treat infections, called ‘sulphonamides’ and 
nitrofurantoin.
• Medicines used to treat epilepsy, called phenytoin and phenobarbital.
• Other local anaesthetics.
• Medicines to treat an uneven heartbeat, such as amiodarone.
• Cimetidine or beta-blockers, which may cause an increase in the blood 
levels of lidocaine. This interaction is of no clinical relevance in short-term 
treatment with PRILA Cream in recommended doses.
Pregnancy, breastfeeding and fertility
If you are pregnant or breastfeeding, think you may be pregnant or are 
planning to have a baby, ask your doctor or pharmacist for advice before 
using this medicine.
Occasional use of PRILA Cream during pregnancy is unlikely to have any 
adverse effects on the foetus.
The active substances in PRILA Cream (lidocaine and prilocaine) are passed 
into breast milk. However, the amount is so small that there is generally no 
risk to the child.
Animal studies have shown no impairment of male or female fertility.
Dr iving and using machines
PRILA Cream has no or negligible influence on the ability to drive and use 
machines when used at the
recommended doses.
PRILA Cream contains macrogolglycer olhydr oxystearate
Macrogolglycerol hydroxystearate may cause skin reactions.

 3. How to use Prila Cream.

Always use PRILA Cream exactly as described in this leaflet or as your 
doctor, pharmacist or nurse has told you. Check with your doctor, pharmacist 
or nurse if you are not sure.
This product is available in different pack sizes. You will have been provided 
with a suitable pack size for your intended use.
Using PRILA Cream

• Where to put the cream, how much to use and how long to leave it on 
will depend on what it is used for. Half a 5 g tube corresponds to about 2 g 
PRILA Cream. One gram of PRILA Cream pressed out of a tube of 30g is 
approximately 3.5 cm.
• PRILA Cream should be used on the genitals only by a doctor or nurse.
• When PRILA Cream is used on leg ulcers, a doctor or nurse should 
supervise its use.
Do not use PRILA Cream on the following areas:
• Cuts, grazes or wounds, excluding leg ulcers.
• Where there is a skin rash or eczema.
• In or near the eyes.
• Inside the nose, ear or mouth.
• In the back passage (anus).
• On the genitals of children.
Persons frequently applying or removing cream should ensure that contact is 
avoided in order to prevent the development of hypersensitivity.
The protective membrane of the tube is perforated by applying the cap.
Use on the skin before  small pr ocedur es (such as having a needle 
put in or minor skin oper ations):
• The cream is put on to the skin in a thick layer. Follow the instructions on 
the leaflet or those from your health care professional. In certain cases your 
healthcare professional has to apply the cream.
• The cream is then covered by a dressing [plastic wrap]. This is taken off 
just before the procedure starts. If you are applying the cream yourself, 
make sure that you have been given dressings
by your doctor, pharmacist or nurse.
• The usual dose for adults and adolescents over 12 years is 2 g (grams).
• For adults and adolescents over 12 years put the cream on at least 60 
minutes before the procedure (unless the cream is being used on the 
genitals). However, do not put it on more than 5 hours before.
Children
Use on the skin befor e small pr ocedur es (such as having a needle 
put in or minor skin oper ations) Application time: approx. 1 hour.
Newborn infants and infants 0-2 months: Up to 1 g of cream on a skin 
area not larger than 10 cm2 (10 square centimetres) in size. Application 
time: 1 hour , not more. Only one single dose should be given in any 
24 hour period.
Infants aged 3-11 months: Up to 2 g of cream on a total skin area not 
larger than 20 cm2 (20 square centimetres) in size. Application time: 
approx 1 hour.
Children aged 1-5 years: Up to 10 g of cream on a total skin area not larger 
than 100 cm2 (100 square centimetres) in size. Application time: approx 1 
hour , maximum 5 hours.
Children aged 6-11 years: Up to 20 g of cream on a total skin area not 
larger than 200 cm2 (200 square centimetres) in size. Application time: 
approx 1 hour , maximum 5 hours.
A maximum of 2 doses at least 12 hours apart may be given to children over 
3 months of age in any 24 hour period.
PRILA Cream can be used on children with a skin condition called “atopic 
dermatitis” but the application time is then 30 minutes, no longer.
When you apply the cream, it is very important to exactly follow the 
instructions below:

1. Squeeze the cream into a mound where it is needed 
on your skin (for example where the needle is going 
to be put in). Half a 5 g tube corresponds to about 2 g 
PRILA Cream. One gram of PRILA cream pressed out 
of a tube of 30g is approximately 3.5 cm. Do not rub 
the cream in.

2. Peel the paper layer from the ‘centre cut-out’ of the 
non-adhesive side of the dressing (leaving a frame 
of paper).

3. Remove the cover of the adhesive side of the 
dressing.

4. Place the dressing carefully over the mound of cream. 
Do not spread the cream under the dressing.

5. Remove the paper backing. Smooth down the edges 
of the dressing carefully. Then leave it in place for at least 
60 minutes if the skin has not been damaged. The cream 
should not be left in place for more than 60 minutes in 
children under 3 months or for more than 30 minutes in 
children with an itchy skin condition called ‘atopic dermatitis’. 
If the cream is used on the genitals or on ulcers, shorter 
applications times may be used as described below.

6. Your doctor or nurse will take the dressing off and 
remove the cream just before they do the medical 
procedure (for example just before the needle is put in).

Use on lar ger ar eas of newly shaven skin befor e outpatient pr ocedur 
es (such as hair r emoval techniques):
Follow the instructions from your healthcare professional.
The usual dose is 1 g of cream for each area of skin that is 10 cm² (10 
square centimetres) in size, applied for 1 to 5 hours under a dressing. 
PRILA should not be used on an area of newly shaven skin larger than 600 
cm² (600 square centimetres, e.g. 30 cm by 20 cm) in size. The maximum 
dose is 60 g.
Use on the skin befor e hospital pr ocedures (such as split-skin gr 
afting) that requir e deeper skin anaesthesia:
- PRILA can be used in this way on adults and adolescents over 12 years, 
but only under the supervision of a doctor or nurse.
- The usual dose is 1.5 g to 2 g of cream for each of area of skin that is 10 
cm2 (10 square
centimetres) in size.
- The cream is put on under a dressing for 2 to 5 hours.
Use on the skin pr ior to removal of wart-like spots called “mollusca”
- PRILA can be used on children and adolescents with a skin condition called 
“atopic dermatitis”.
- The usual dose depends on the child’s age and is used for 30 to 60 
minutes (30 minutes if the
patient has atopic dermatitis). Your doctor, nurse or pharmacist will tell you 
how much cream to use.
Use on genital skin before injections of local anaesthetics
- PRILA can be used in this way only by healthcare professionals on adults 
and adolescents over 12 years.
- The usual dose is 1 g of cream (1 g to 2 g for female genital skin) for each 
area of skin that is 10 cm2 (10 square centimetres) in size.
- The cream is put on under a dressing. This is done for 15 minutes on male 
genital skin and for 60 minutes on female genital skin.
Use on the genitals befor e minor skin surger y (such as r emoval 
of war ts)
- PRILA can be used in this way only by healthcare professionals on adults 
and adolescents over 12 years
- The usual dose is 5 g to 10 g of cream for 10 minutes. A dressing is not 
used. The medical procedure should then start straight away.

Use on leg ulcers befor e cleaning or r emoval of damaged skin
PRILA can be used in this way in adults, but only under the supervision of 
a doctor or nurse.
- The usual dose is 1 g to 2 g of cream for each area of skin that is 10 cm2 
up to a total of 10 g.
- The cream is put on under an airtight dressing such as plastic wrap. This 
is done for 30 to  60 minutes before the ulcer is to be cleansed. Remove the 
cream with cotton gauze and start cleansing without delay.
- PRILA can be used before cleansing of leg ulcers for up to 15 times over 
a period of 1- 2 months.
- The PRILA tube is intended for single use when used on leg ulcers: The 
tube with any
remaining contents should be discarded after each occasion that a patient 
has been treated.
If you use more PRILA Cream than you should.
If you use more PRILA Cream than is described in this leaflet or more than 
your doctor, pharmacist or nurse has told you to, talk to one of them straight 
away, even if you do not feel any symptoms.
Symptoms of using too much PRILA Cream are listed below. These 
symptoms are unlikely to happen if PRILA Cream is used as recommended.
- Feeling light-headed or dizzy.
- Tingling of the skin around the mouth and numbness of the tongue.
- Abnormal taste.
- Blurred vision.
- Ringing in the ears.
- There is also a risk of ‘acute methaemoglobinaemia’ (a problem with blood 
pigment levels). This is more likely when certain medicines have been taken 
at the same time. If this happens,
the skin becomes bluish-grey due to a lack of oxygen.
In serious cases of overdose, symptoms may include fits, low blood 
pressure, slowed breathing, stopped breathing and altered heartbeat. These 
effects may be life-threatening.
If you have any further questions on the use of this medicine, ask your 
doctor, pharmacist or nurse.

 4. Possible side effects 

Like all medicines, this medicine can cause side effects, although not 
everybody gets them.
Contact your doctor or pharmacist if any of the following side effects bother 
you or do not seem to go away. Tell your doctor about anything else that 
makes you feel unwell while you are using PRILA Cream.
If you experience any of the following effects while you are using PRILA 
Cream, stop using it and check with your doctor or pharmacist as soon 
as possible:
• Allergic reactions, which in rare cases may develop into anaphylactic 
shock (skin rash, swelling, fever, respiratory difficulties and fainting) during 
treatment of skin, genital mucosa or leg ulcers.
• Methaemoglobinaemia (blood disorder), which in rare cases may 
develop during treatment of the skin, and may cause signs and 
symptoms of hypoxaemia (abnormally low level of oxygen in the blood). 
Methaemoglobinaemia is more frequently observed, often in connection with 
overdose, in newborn infants and infants aged 0 to 12 months.
A mild reaction (paleness or redness of the skin, slight puffiness, initial 
burning or itching) may occur on the area on which PRILA is used. These 
are normal reactions to the cream and the anaesthetics and will disappear in 
a short while without any measures being needed.
If you experience any troublesome or unusual effects while you are using 
PRILA, stop using it and check with your doctor or pharmacist as soon 
as possible. 
Common (may affect up to 1 in 10 people)
• Transient local skin reactions (paleness, redness, swelling) in the treated 
area during treatment of skin, genital mucosa or leg ulcers.
• An initially mild sensation of burning, itching or warmth at the treated area 
during treatment of genital mucosa or leg ulcers.
Uncommon (may affect up to 1 in 100 people)
• An initially mild sensation of burning, itching or warmth at the treated area 
during treatment of the skin.
• Numbness (tingling) in the treated area during treatment of genital mucosa.
• Irritation of the treated skin during treatment of leg ulcers.
Rare (may affect up to 1 in 1,000 people)
• Small dot-shaped bleeding on the treated area (particularly on children with 
eczema after longer application times) during treatment of the skin.
• Irritation of the eyes if PRILA Cream accidentally comes into contact with 
them during treatment of the skin.

Reporting of side effects 
If you get any side effects, talk to your doctor, pharmacist or nurse. This 
includes any possible side effects not listed in this leaflet. 

 5. How to store Prila Cream.

• Keep out of the sight and reach of children.
• Do not use Prila Cream after the expiry date which is stated on the carton 
and label after “EXP”. The expiry date refers to the last day of that month.
• Shelf life after first opening is 30 days.
• Store below 30°C and do not freeze.
• Medicines should not be disposed of via wastewater or household waste. 
Ask your pharmacist how to dispose of medicines no longer required. These 
measures will help to protect the environment.
 
 6. Further information

What Prila Cream contains
• The active substances are lidocaine and prilocaine. Each gram of cream 
contains 25 mg of lidocaine and 25 mg of prilocaine.
• The other ingredients are Cremophore RH 40, Carbomer 934P, Sodium 
Hydroxide, and Purified water.
What Prila Cream looks like and the contents of the pack
Collapsible aluminum tube with white HDPE screw cap. 
Pack containing 5tubes x 5 g or 1tube x 30 g.

Manufacturer & Marketing Authorisation Holder:
Middle East Pharmaceutical Industries Co Ltd (Avalon Pharma)
P.O.Box 4180 Riyadh 11491
2nd Industrial City, Riyadh, Kingdom of Saudi Arabia
Tel: +966 (11) 2653948 -2653427
Fax: +966 (11) 2654723

This leaflet was approved in [12/2021]

To report any side effect(s):
• Saudi Arabia:

The National Pharmacovigilance and Drug Safety Centre (NPC)

• SFDA call center: 19999
• E-mail: npc.drug@sfda.gov.sa
• Website: https://ade.sfda.gov.sa

THIS IS A MEDICAMENT

- Medicament is a product which affects your health and its consumption contrary to instructions 
is dangerous for you. 
- Follow strictly the doctor’s prescription, the method of use and the instructions of the pharmacist 
who sold the medicament. 
- The doctor and the pharmacist are the experts in medicines, their benefits and risks. 
- Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you. 
- Do not repeat the same prescription without consulting your doctor. 
- Keep all medicaments out of reach of children. 

Council of Arab Health Ministers, Union of Arab Pharmacists

Please contact the relevant competent authority.
• Other GCC States:



التخلص من اي بقايا في الانبوب بعد كل استخدام .
إذا استخدمت كريم بريلا أكثر مما يجب

• إذا استخدمت من كريم بريلا كمية أكبر مما حددها لك طبيبك أو الصيدلي أو الممرضة، تحدث إلى 
أيٍّ منهما على الفور حتى وإن لم تشعر بأيِّ أعراض. 

• تم إدراج أعراض استخدام كمية كبيرة من كريم بريلا أدناه. من غير المحتمل أن تحدث هذه 
الأعراض إذا تم استخدام بريلا كريم وفقاً للتوصيات. 

- الشعور بالدوخة أو الدوار. 
- وخز في الجلد حول الفم وخدر في اللسان.

- طعم غير طبيعي. 
- رؤية ضبابية.

- طنين في الأذنين. 
- يوجد كذلك خطر الإصابة الميتهيموجلوبينيا الحادة )نقص الحديد في الدم( . يحدث ذلك في الغالب 
عند تناول أنواع  محددة من الأدوية في الوقت نفسه. إذا حدث ذلك يصبح الجلد رماديًّا مزرقاً بسبب 

نقص الأكسجين. 
• في الحالات الخطيرة من الجرعة الزائدة، قد تتضمن الأعراض نوبات وانخفاضًا في ضغط الدم 

وتباطؤ التنفس وتوقف التنفس واضطراب في ضربات القلب. قد تكون تلك الآثار مهددة للحياة.
إذا كانت لديك المزيد من الأسئلة بخصوص استخدام هذا المنتج، اتصل بطبيبك أو الصيدلي أو 

الممرض/ الممرضة. 

 4. الآثار الجانبية المحتملة:

مثل جميع الأدوية يمكن لكريم بريلا أن يسبب آثارًا جانبية، على الرغم من أنها لا تصيب الجميع. 
 عند ظهور أو استمرار إحدى هذه الآثار الجانبية التالية تواصل مع طبيبك أو الصيدلاني, وأخبر 

الطبيب عن أي شيء آخر يجعلك تشعر بتوعك أثناء استخدام كريم بريلا
توقف عن استخدام كريم بريلا وراجع طبيبك أو الصيدلاني فورا في حال ظهرت عليك الآثار التالية:

• ردات فعل تحسسية, والتي قد تتطور في حالات نادرة خلال معالجة البشرة إلى فرط الحساسية 
) طفح جلدي وتورم وحمى وصعوبة في التنفس وإغماء( أو غشاء مخاطي تناسلي أو تقرحات 

في الساق.
• الميتهيموجلوبينيا )نقص الحديد في الدم(, والذي قد يتطور في حالات نادرة خلال معالجة البشرة, 
وقد يسبب علامات وأعراض نقص تأكسج الدم )انخفاض غير طبيعي لمستوى الأكسجين في الدم(. 
كثيرا ما لوحظ نقص تأكسج الدم بارتباطه غالبا بزيادة الجرعة في الرضع حديثي  الولادة والرضع 

الذين تتراوح أعمارهم ما بين 0-12 شهرا .
قد تحصل ردة فعل خفيفة )شحوب أو احمرار البشرة أو انتفاخ طفيف أوحرق أو حكة( على المنطقة 

التي استخُدم عليها كريم بريلا. وهذه ردات فعل طبيعية للكريم والمخدر وستزول في مدة قصيرة 
دون الحاجة إلى علاج.

توقف عن استخدام كريم بريلا وراجع طبيبك أو الصيدلاني فورا في حال واجهتك أية أعراض 
مزعجة أو غير طبيعية  أثناء استخدامه

  
الأعراض الجانبية الأخرى المحتملة: 

شائعة )تؤثر على أقل من 1 من كل 10 أشخاص(
• احمرار أو تورم خفيف أو شحوب في البشرة في المكان الذي تم فيه استخدام الكريم. غالباً ما 

يزول ذلك بعد وقت قصير. 
غير شائعة )تؤثر على أقل من 1 من كل 100 شخص(

• حرقة خفيفة أو إحساس بالحكة عند وضع الكريم على البشرة. )عند استخدام كريم بريلا على 
الأعضاء التناسلية، يعتبر هذا العرض الجانبي شائعاً، حيث يؤثر على أقل من 1 من كل 10 

أشخاص(. 
• إحساس بالوخز في المكان الذي كان الكريم موضوعًا فيه.

نادرة )تؤثر على أقل من 1 من كل 1.000 شخص(
• ردود فعل تحسسية خفيفة )قد تسبب طفحًا جلديًّا أو تورمًا(.

• بقع حمراء صغيرة على البشرة في أماكن وضع الكريم. يحُتمل أن يحدث ذلك بصورة أكبر لدى 
الأطفال الذين يعانون من مشكلات في البشرة مثل »الاكزيما« أو »المليساء«.  

• التهاب العين بعد دخول الكريم في عينك عن طريق الخطأ.  
يرجى إبلاغ الطبيب أو الصيدلي أو الممرضة، إذا تفاقمت أيٌّ من الآثار جانبية، أو إذا لاحظت أيَّ 

آثار جانبية غير مدرجة في هذه النشرة.

الإبلاغ عن الآثار الجانبية:
إذا تعرضت لأيِّ آثار جانبية، تحدث مع الطبيب أو الصيدلي أوالممرض/ الممرضة. يشمل ذلك أيَّ 

آثار جانبية محتملة غير مدرجة في هذه النشرة.

 5. كيفية تخزين كريم بريلا

• احفظ الدواء بعيدًا عن متناول ومرأى الأطفال.
ن على الزجاجة والعلبة. يشير تاريخ انتهاء  • لا تستخدم هذا الدواء بعد تاريخ انتهاء الصلاحية المُدوَّ

الصلاحية إلى اليوم الأخير من ذلك الشهر
• صلاحية المستحضر ۳۰ يوم بعد فتح العبوة.

• يحفظ في درجة حرارة اقل من 30 درجة مئوية ولا تقم بتجميده. 
• لا ينبغي التخلص من الأدوية عن طريق مياه الصرف الصحي أو النفايات المنزلية. اسأل الصيدلي 

الخاص بك عن كيفية التخلص من الأدوية التي لم تعد ضرورية. ستساعد هذه التدابير في حماية البيئة.

 6. معلومات إضافية

ماذا يحتوي كريم بريلا :
• المادة الفعالة في كل غرام من الكريم هي 25 ملغ من الليدوكاين و25 ملغ من البريلوكاين.

• المكوّنات الأخرى هي: كريموفور RH 40، كاربومير934P، هيدروكسيد الصوديوم وماء مقطر.
كيف يبدو كريم بريلا وما هي محتويات العبوة

أنبوب أبيض من الألومنيوم، وله غطاء أبيض لولبي مصنوع من البولي إثيلين عالي الكثافة.  تحتوي 
العبوة على 5 أنابيب x 5 غرام وعبوة 1 أنبوب x 30 غرام 

الشركة المُصنِعة وحامل تفويض التسويق
شركة الشرق الأوسط للصناعات الدوائية المحدودة. )أفالون فارما(

ص.ب. 4180 الرياض 11491
المدينة الصناعية الثانية، الرياض، المملكة العربية السعودية

هاتف 3427 265 – 3948 265 )11( 966 00
فاكس 4723 265 )11( 966 00

تمت مراجعة هذه النشرة في 2021/12

للإبلاغ عن الأعراض الجانبية:
• المملكة العربية السعودية:

• داخل الأنف أو الأذن أو الفم.
• في فتحة الشرج. 

• الأعضاء التناسلية للأطفال.
يجب على الأشخاص الذين يضعون أو يزيلون الكريم بشكل متكرر التأكد من تجنب الاتصال من 

أجل منع تطور فرط الحساسية.
يتم ثقب الغشاء الواقي للأنبوب عن طريق تطبيق الغطاء.

يسُتخدم على الجلد قبل الإجراءات البسيطة )مثل: إدخال إبرة أو العمليات الجراحية الصغرى 
في الجلد(: 

• توضع طبقة سميكة من الكريم على الجلد. سيخبرك الطبيب أو الصيدلي أو الممرض/الممرضة 
عن مكان وضعها. 

• يتم تغطية الكريم بالضماد البلاستيكي وتم ازالتة مباشرة قبل البدء بالاجراء. واذا تم وضع الكريم من 
قبل المريض يجب التاكد من اخذ الضماد من الطبيب أو الصيدلي أو الممرضة.

• الجرعة المعتادة هي 2 غرام للبالغيين والمراهقيين فوق ال12 سنه 
• للبالغين والمراهقين اكبرمن 12 عاما يتم وضع الكريم على الأقل 60 دقيقة قبل الإجراء ما لم يتم 

استخدام كريم على الأعضاء التناسلية، لا تضعه أكثر من 5 ساعات قبل الاجراء.
الأطفال

يسُتخدم على البشرة قبل العمليات الجراحية الصغرى )مثل إدخال إبرة أو العمليات الجراحية 
الصغرى في الجلد(.

وقت الاستخدام: حوالي ساعة
الأطفال حديثو الولادة والأطفال 0-2 أشهر: حتى 1 غرام من الكريم على مساحة من الجلد يبلغ 

حجمها 10 سم2 )10 سنتيمتر مربع(.
وقت الاستخدام: لا يزيد عن ساعة. يجب إعطاء جرعة واحدة فقط خلال فترة 24 ساعة. 

الأطفال من عمر 3-11 شهرًا: حتى 2 غرام من الكريم على مساحة من الجلد لا تزيد عن 20 سم2 
)20 سنتيمتر مربع(.

وقت الاستخدام: حوالي ساعة.
الأطفال من عمر 1-5 سنوات: حتى 10 غرامات من الكريم على مساحة إجمالية من الجلد لا تزيد 

عن 2100 )100 سنتيمتر مربع(.
وقت الاستخدام: حوالي ساعة وبحد أقصى 5 ساعات.

الأطفال من عمر 6-11 سنة: حتى 20 غرامًا من الكريم على مساحة إجمالية من الجلد لا تزيد عن 
200 سم2 )200 سنتيمتر مربع(.

وقت الاستخدام: حوالي ساعة وبحد أقصى 5 ساعات.
الحد الأقصى للجرعة للأطفال الأكبر من 3 أشهر جرعتان يفصل بينهما 12 ساعة على الأقل خلال 

فترة ال24 ساعة. 
يمكن استخدام كريم بيرلا للأطفال الذين يعانون من حالة في البشرة تسمى »الاكزيما«. فترة وضع 

الكريم هي 30 دقيقة. 

عند استخدام الكريم يجب اتباع التعليمات التالية بعناية:

1. اضغط على الكريم واخرج الكميه المطلوبه لاستخدامها على بشرتك 
حيث سيتم وضع الإبرة(. على سبيل المثال نصف أنبوب 5 غرام يتوافق 

مع حوالي 2 غرام كريم بريلا و غرام واحد من كريم بريلا المستخرج مع 
الضغط من أنبوب30g هو ما يقرب من 3.5 سم. لا تفرك الكريم.

2. انزع »الغلاف الأوسط« عن الضمادة.

3. انزع الطبقة الورقية عن الضمادة. 

4. قم بإزالة الأغطية عن الضمادات. ثم ضع الضمادة بعناية فوق كومة 
الكريم. لا تقم بفرد الكريم تحت الضمادة. 

5. قم بإزالة الغطاء البلاستيكي، وتسوية حواف الضمادة بعناية. ثم اتركها في 
موضعها لمدة 60 دقيقة على الأقل مع مراعات عدم التاثير على الجلد. يجب 
عدم ترك الكريم في مكانه لأكثر من 60 دقيقة عند الأطفال دون سن 3 أشهر 
أو لأكثر من 30 دقيقة عند الأطفال الذين يعانون من حالة جلدية حكة تسمى 

»التهاب الجلد التأتبي«. إذا تم استخدام الكريم على الأعضاء التناسلية أو على 
القرحة ، يمكن استخدام أوقات التطبيقات الأقصر كما هو موضح أدناه

6. سيقوم الطبيب أو الممرضة بنزع الضمادة وإزالة الكريم قبل القيام 
بالإجراء الطبي مباشرة )أو على سبيل المثال قبل وضع الإبرة(. 

الاستخدام على مناطق كبيره محلوقه حديثا قبل اجراء ازالة الشعر:
اتبع التعليمات من أخصائي الرعاية الصحية الخاص بك. 

الجرعة المعتادة هي 1 غرام من كريم لكل منطقة من الجلد التي هي 10 سم² 10 سم مربع في 
الحجم، وتطبيقها لمدة 1 إلى 5 ساعات تحت الملابس. لا ينبغي استخدام بريلا على مساحة من 

الجلد حليق حديثا أكبر من 600 سم² ، على سبيل المثال 30 سم في 20 سم في الحجم. الجرعة 
القصوى هي 60 جرام.

الاستخدام على الجلد قبل اجراء عمليات في المستشفى على الجلد مثل زراعة الجلد اللتي تطلب 
تخدير عميق للجلد:

- يمكن استخدام كريم بريلا بهذه الطريقة على البالغين والمراهقين الذين تزيد اعمارهم عن 12 عاما 
، ولكن فقط تحت إشراف طبيب أو ممرضة.

- الجرعة المعتادة هي 1.5 غرام إلى 2 غرام من الكريم لكل منطقة من الجلد التي هي 10 
سم2  في الحجم

- يتم وضع كريم تحت الملابس لمدة 2 إلى 5 ساعات. 
الاستخدام على الجلد قبل عملية نزع الثالول من الجلد:

- يمكن استخدام كريم بريلا على الأطفال والمراهقين الذين يعانون من حالة جلدية تسمى »التهاب 
الجلد التأتبي«

- الجرعة المعتادة تعتمد على عمر الطفل وتستخدم لمدة 30 إلى 60 دقيقة. 30 دقيقة إذا كان 
المريض لديه التهاب الجلد التأتبي. طبيبك أو ممرضتك أو الصيدلي سوف يخبرك كم الكمية اللتي 

يجب استخدامها من الكريم.
الاستخدام على الجلد في المنطقة التناسلية كمخدر موضعي:

- يمكن استخدام كريم بريلا بهذه الطريقة فقط من قبل المتخصصين في الرعاية الصحية على البالغين 
والمراهقين اكبر من 12 عاما

- الجرعة المعتادة هي 1 غرام من كريم1 غرام إلى 2 غرام للبشرة التناسلية الأنثوية  لكل منطقة من 
الجلد التي هي 10 سم2 من الحجم

- يتم وضع كريم تحت الملابس ويتم ذلك لمدة 15 دقيقة على الجلد التناسلي الذكري و لمدة 60 دقيقة 
على الجلد التناسلي الأنثوي.

الاستخدام على الأعضاء التناسلية قبل جراحه الجلد البسيطة مثل ازالة الثالول:
- يمكن استخدام كريم بريلا بهذه الطريقة فقط من قبل المتخصصين في الرعاية الصحية على البالغين 

والمراهقين اكبر من 12 عاما
- الجرعة المعتادة هي 5 غرام إلى 10 غرام من الكريم لمدة 10 دقائق. لا يتم استخدام الضمادات.  

الاجراءات الطبية يجب ان تبدأ على الفور.
الاستخدام على قرحة الساق قبل التنظيف أو ازالة الجلد التالف:

- يمكن استخدام كريم بريلا لهذا الغرض عند البالغين ، ولكن فقط تحت إشراف طبيب أو ممرضة
- الجرعة المعتادة هي 1 غرام إلى 2 غرام من الكريم لكل منطقة من الجلد التي هي 10 سم2 تصل 

إلى ما مجموعه 10 غرام. 
- يتم وضع كريم على تحت الضماد  المحكم مثل غلاف بلاستيكي. ويتم ذلك لمدة 30 إلى 60 دقيقة 

قبل أن يتم تطهير القرحة.
- ازالة كريم مع شاش القطن والبدء بالتطهير دون تأخير.

- يمكن استخدام كريم بريلا قبل تطهير قرحة الساق لمدة تصل إلى 15 مرة على مدى فترة 
2- 1 أشهر. 

- يجب استخدام أنبوب كريم بريلا للاستخدام مره واحده عند استخدامها على قرحة الساق:  يجب 

يرُجى قراءة هذه النشرة كاملةً بعناية قبل البدء في استخدام هذا الدواء؛ لأنها تتضمن معلومات 
مهمة بالنسبة لك:

- احتفظ بهذه النشرة، فقد تحتاج لقراءتها مرة أخرى.
- إذا كنت في حاجة إلى المزيد من المعلومات أو المشورة، اسأل الصيدلي.

- إن هذا الدواء صرف لك بوصفة طبية خاصة بك، ولهذا يجب عدم إعطائه لأي شخص فقد تسبب 
لهم بالأذى، حتى وإن كان يعاني من نفس الأعراض التي لديك.

- إذا أصبت بأي آثار جانبية، أبلغ الطبيب المعالج أو الصيدلي أو الممرض حتى وإن كانت غير 
مذكورة في هذه النشرة. راجع القسم  4 .

ماذا يوجد داخل هذه النشرة:
1. ما هو كريم بريلا وما هي دواعي استعماله

2. ما تحتاج إلى معرفته قبل استخدام كريم بريلا.
3. ماهي طريقة استخدام  كريم بريلا.

4. الأعراض الجانبية المحتملة.
5. كيفية تخزين كريم بريلا.

6. معلومات إضافية.

 1. ما هو كريم بريلا وفيم يسُتخدم

يحتوي كريم بريلا على نوعين من الادوية هما الليدوكاين والبريلوكاين. وينتمي هذان النوعان إلى 
مجموعة من الأدوية تحت مسمى المخدر الموضعي. يعمل بريلا على تخدير سطح الجلد لفترة 

قصيرة، ويوضع على الجلد قبل القيام ببعض الإجراءات الطبيَّة المُعيَّنة ليساعد على إيقاف الألم في 
الجلد. ولكن بالرغم من ذلك قد تشعر بالضغط واللمس.  

البالغين والمراهقين والأطفال
•  التخدير الموضعي للجلد في الحالات التالية:

• إدخال الإبر، على سبيل المثال: القسطرة الوريدية أو أخذ عينات الدم.
• الإجراءات الجراحية السطحية.

البالغين والمراهقين
يمُكن استخدامه أيضاً:

• كمُخدر موضعي للأعضاء التناسلية قبل:
o أخذ حقنة.

o الإجراءات الطبية مثل إزالة الثآليل.
يجب على الطبيب أو الممرضة وضع كريم بريلا على الأعضاء التناسلية.

البالغين
يمُكن استخدامه كمخدر للجلد قبل:

تطهير أو إزالة الجلد التالف من تقرحات الساق.
لاستخدامه لأغراض أخرى غير وضعه على الجلد السليم، يجب استخدام المنتج فقط بناءً على توصية 

الطبيب أو الممرضة أو الصيدلي.

 2. ما تحتاج إلى معرفته قبل استخدام كريم بريلا؟

لا تستخدم كريم بريلا في الحالات التالية:
• إذا تعاني من الحساسية )فرط تحسس( من الليدوكاين أو البريلوكاين أو أيٍّ من المكوّنات الأخرى 

لكريم بريلا )المدرجة في القسم 6- معلومات إضافية(.
الاحتياطات عند استخدام كريم بريلا

استشر طبيبك أو الصيدلي أو الممرضة قبل استخدام كريم بريلا في الحالات التالية:
• إذا كنت تعاني أنت أو طفلك من مرض وراثي نادر يؤثر على الدم يدعى » أنيميا الفول أو التفول » 

.)G6PD Deficiency( ويعُرف بنقص إنزيم سداسي فوسفات الغلوكوز النازع للهيدروجين
• إذا كنت تعاني أنت أو طفلك من مشكلة في مستويات الصباغ الدموي تسمى » ميتهيموغلوبينيَّة 

الدَّم«. 
• لا تستخدم كريم بريلا على المناطق المصابة بطفح جلدي أو جروح أو غيرها من الجروح المفتوحة 
، باستثناء قرحة الساق. في حالة وجود أي من هذه المشاكل ، استشر طبيبك أو الصيدلي أو الممرضة 

قبل استخدام الكريم.
• إذا كنت تعاني أنت أو طفلك من مشكلة في الجلد تسمى »الاكزيما«. وضع الكريم على البشرة لفترة 
أقصر قد يكون كافٍ. من الممكن أن ينتج عن وضع الكريم لفترة أطول من 30 دقيقة بزيادة احتمالية 

حدوث رد فعل موضعي للجلد )انظر للقسم 4« الأعراض الجانبية المحتملة«.
• إذا كنت تتناول منتجات معينة لاضطرابات نظم القلب )مضادات اضطراب النظم من الفئة الثالثة ، 

مثل الأميودارون(. في هذه الحالة ، سيراقب الطبيب وظيفة قلبك.
نظرًا لاحتمالية زيادة الامتصاص على الجلد المحلوق حديثاً، من المهم اتباع الجرعة الموصى بها 

ومنطقة الجلد ووقت التطبيق.
عند استخدام كريم بريلا قبل التطعيم بلقاحات حية )مثل لقاح السل(، يجب عليك العودة إلى طبيبك أو 

ممرضتك بعد الفترة الزمنية المطلوبة لمتابعة نتيجة التطعيم.
الأطفال والبالغين

عند الرضع / الأطفال حديثي الولادة الذين تقل أعمارهم عن 3 أشهر، يلُاحظ عادة زيادة عابرة 
وغير ذات صلة سريرياً في مستويات صبغة الدم »ميثيموغلوبين الدم« حتى 12 ساعة بعد وضع 

كريم بريلا.
لم يتم تأكيد فعالية كريم بريلا عند سحب الدم من كعب الأطفال حديثي الولادة أو لتوفير مسكن مناسب 

للختان في الدراسات السريرية.
لا ينبغي استخدام كريم بريلا على جلد العضو التناسلي )مثل القضيب( والغشاء المخاطي للأعضاء 
التناسلية )على سبيل المثال في المهبل( للأطفال )أقل من 12 عامًا( بسبب عدم كفاية البيانات حول 

امتصاص المواد الفعالة.
يجب عدم استخدام كريم بريلا في الأطفال الذين تقل أعمارهم عن 12 شهرًا والذين يتم علاجهم في 

نفس الوقت بأدوية أخرى تؤثر على مستويات صبغة الدم » ميتهيموغلوبينيَّة الدَّم«. )على سبيل المثال 
، السلفوناميدات ، انظر أيضًا القسم 2: أدوية أخرى وكريم بريلا(.

يجب عدم استخدام كريم بريلا عند الخدج حديثي الولادة.
تناول الأدوية الأخرى 

يرُجى إخبار طبيبك أو الصيدلي أو الممرضة إذا كنت تتناول، أو قد تناولت في الآونة الأخيرة، أيَّ 
أدوية أخرى، بما في ذلك الأدوية التي يمكنك الحصول عليها دون وصفة طبيَّة والأدوية العشبية؛ 
لأن كريم بريلا قد يؤثر على الطريقة التي تعمل بها بعض الأدوية، كما أن بعض الأدوية قد تؤثر 

على كريم بريلا.
أخبر طبيبك أو الصيدلي أو الممرض/الممرضة إذا كنت أنت أو طفلك قد استخدمت مؤخرًا أو قد تم 

إعطاؤك أيٍّ من الأدوية التالية: 
• الأدوية المستخدمة في علاج العدوى البكتيرية المسماة بـ« السلفوناميدات« مثل: سلفاميثوكسازول. 

• الأدوية المستخدمة لعلاج الصرع، المسماة بـ الفينتوين والفينوباربيتال.
• المخدرات الموضعية الأخرى.

• أدوية علاج ضربات القلب غير المنتظمة مثل: أميودارون. 
• سيميتيدين أو حاصرات بيتا، والتي قد تسبب زيادة في مستويات الدم من ليدوكايين. هذا التفاعل ليس 

له علاقة سريرية في العلاج قصير الأمد باستخدام بريلا كريم في الجرعات الموصى بها. 
الحمل والرضاعة الطبيعية

• إذا كنتِ حاملً أو تظنين أنك حامل، أو كنتِ مُرضع، فاستشيري طبيبك أو الصيدلي أو الممرض/
الممرضة قبل استخدام كريم بريلا.

• تتسرب الأدوية الموجودة في كريم بريلا )الليدوكاين والبريلوكاين( إلى حليب الام، ولكن الكمية 
ل خطرًا على الطفل.  تكون قليلة جدًّا مما يجعلها بشكلٍ عامٍّ لا تشُكِّ

استشيري طبيبك أو الصيدلي قبل تناول أيِّ دواء إذا كنت حاملً أو مُرضع.
من غير المحتمل أن يكون للاستخدام المؤقت لكريم بريلا أثناء الحمل أي آثار ضارة على الجنين.

تمر المواد الفعالة في كريم بريلا )ليدوكايين وبريلوكايين( إلى حليب الثدي. ومع ذلك ، فإن الكمية 
قليلة جدًا بحيث لا يوجد خطر على الطفل بشكل عام.

أظهرت الدراسات التي أجريت على الحيوانات عدم وجود ضعف في خصوبة الذكور أو الإناث.
القيادة واستعمال الآلات

بريلا  ليس له تأثير أو تأثير ضئيل على القدرة على القيادة واستخدام الآلات عند استخدامه في 
الجرعات الموصى بها.

 3. ماهي طريقة استخدام  كريم بريلا؟

ينبغي استخدام كريم بريلا دائمًا بحسب ما أخبرك به طبيبك أو الصيدلي. استشر طبيبك أو الصيدلي 
أو الممرضة إذا لم تكن متأكدًا.

يتوفر هذا المنتج بأحجام مختلفة من الحزم. سيكون لديك مع حجم حزمة مناسبة للاستخدام 
المقصود.

كيفية استخدام كريم بريلا
• يعتمد مكان وضع الكريم والكمية المستخدمة ومدة تركه على المنطقة المصابة.

• نصف أنبوب 5 غرام يتوافق مع حوالي 2 غرام كريم بريلا. غرام واحد من كريم بريلا الناتج عن 
ضغط الانبوب بحجم 30 غرام هو ما يقرب من 3.5 سم.

• عند استخدام كريم بريلا على الأعضاء التناسلية يجب ان يكون فقط من قبل طبيب أو ممرضة. 
عندما يستخدم كريم بريلا على قرحة الساق، يجب على الطبيب أو الممرضة الإشراف على استخدامه

لا تستخدم كريم بريلا على المناطق التالية:
• التشققات والخدوش الجروح ماعدا قرح الساق.
• المواضع التي يوجد بها طفح جلدي أو إكزيما. 

• داخل العينين أو بالقرب منها. 

كريم بريلا %5  
ليدوكاين 2.5% من الوزن الإجمالي

بريلوكايين 2.5% من الوزن الإجمالي 

إن هذا الدواء

- الدواء مستحضر طبي يؤثر على صحتك واستخدامه خلافاً للتعليمات يعرضك للخطر.
- اتبع بدقة وصفة الطبيب وطريقة الاستعمال المنصوص عليها وتعليمات الصيدلاني الذي صرفها 

لك.
- إن الطبيب والصيدلاني هما الخبيران بمنافع ومخاطر الأدوية.

- لا تقطع مدة العلاج المحددة لك من تلقاء نفسك.
- لا تكرر الوصفة الطبية نفسها من تلقاء نفسك وبدون استشارة الطبيب.

- احتفظ بجميع الأدوية بعيدًا عن متناول الأطفال.

مجلس وزراء الصحه العرب واتحاد الصيادلة العرب

)NPC( المركز الوطني للتيقظ والسلامة الدوائية -

ة للغذاء والدواء: 19999 ▪ مركز اتصالات الهيئة العامَّ
npc.drug@sfda.gov.sa :البريد الإلكتروني ▪
https://ade.sfda.gov.sa :الموقع الإلكتروني ▪

-  الرجاء الاتصال بالمؤسسات والهيئات الوطنية في كل دولة.

• دول الخليج الأخرى:
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